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Aan de leden van de Tweede Kamer 

t.a.v. de vaste Kamercommissie voor  

Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
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cie.vws@tweedekamer.nl 
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Bijlage(n) 

- 

Contactpersoon 

Maarten Hijink 

Maarten.hijink@valente.nl  

Doorkiesnummer 

06-14855465 

Onderwerp 

Begrotingsbehandeling VWS 22-10-2024 

Ons kenmerk 

VA24-038 

  

Geachte leden van de Tweede Kamer, 

In de week van 22 oktober bespreekt u de begroting van het ministerie van VWS voor 2025. Namens 

de leden van Valente, branchevereniging voor participatie, begeleiding en veilige opvang, wil ik het 

volgende vragen: 

• Zorg voor meer capaciteit voor (nood)opvang van vrouwen en kinderen die vluchten voor 

huiselijk geweld 

• Los de ongerichte indexatie op van de decentralisatie uitkeringen vrouwenopvang en 

maatschappelijke opvang, waardoor gemeenten nu moeten bezuinigen op opvang van 

dakloze mensen en slachtoffers van huiselijk geweld 

• Ontwikkel een lange termijn strategie op de maatschappelijke en langdurige ggz 

• Maak aanvullend beleid om in en na 2025 dakloosheid onder arbeidsmigranten te bestrijden. 

Te weinig plek voor slachtoffers huiselijk geweld 

Elke dag zijn er mensen die een beroep doen op veilige opvang omdat hun leven gevaar loopt 

vanwege huiselijk geweld. Als slachtoffers zich melden bij Veilig Thuis lukt het niet om tijdig 

onderzoek te doen en hulp in te zetten1. Als bij acuut gevaar plaatsing in de vrouwenopvang nodig is, 

blijkt er vaak geen noodplek te zijn. Slachtoffers worden dan in een hotel of vakantiepark geplaatst 

waar de veiligheid niet gewaarborgd kan worden2.  

Wilt u de staatssecretaris vragen om de centrumgemeenten middelen toe te kennen om het aantal 

noodopvangplekken uit te breiden en te gaan voldoen aan de norm van het verdrag van Istanbul? 

 

 
1 Zie bericht IGJ, 3 oktober 2024: https://www.igj.nl/actueel/nieuws/2024/10/03/kinderen-gezinnen-en-

huishoudens-in-onveiligheid-wachten-te-lang-op-veilig-thuis  
2 Zie Telegraaf 28 september 2024: https://www.telegraaf.nl/nieuws/883240577/groot-gebrek-aan-

noodbedden-voor-vrouwen-die-vluchten-voor-gewelddadige-partner-noodgedwongen-opgevangen-in-hotels-

en-vakantieparken  
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Los het indexatieprobleem voor opvang bij dakloosheid en huiselijk geweld op 

In de afgelopen jaren hebben de opvangorganisaties te maken gekregen met een grote stijging van 

prijzen en salarissen. De centrumgemeenten die de Wmo 2015 op het gebied van opvang uitvoeren 

en betalen, ontvangen hiervoor nauwelijks compensatie: de decentralisatie-uitkeringen voor 

maatschappelijk opvang (MO) en vrouwenopvang (VO) zijn al jaren niet verhoogd. Dit in tegenstelling 

tot de integratie-uitkering voor beschermd wonen (ook Wmo 2015), die jaarlijks wordt geïndexeerd 

door het Rijk. De middelen voor indexatie voor MO en VO komen (al tien jaar!) bij alle 342 

gemeenten terecht in plaats van bij de 43 centrumgemeenten die deze opvang organiseren. Meer 

dan de helft van het indexatiebedrag gaat naar kleine gemeenten die geen opvangtaken hebben. De 

centrumgemeenten lopen op die manier jaarlijks bij benadering € 25 miljoen aan indexatie voor 
opvang mis. Gevolg: de beschikbaarheid en kwaliteit van de opvang komen steeds verder onder druk 

te staan. Het is eenvoudig om dit bedrag van de algemene uitkering Gemeentefonds over te hevelen 

naar de decentralisatie-uitkeringen voor maatschappelijke en vrouwenopvang. Op die manier 

kunnen de centrumgemeenten werken aan voldoende noodbedden voor de vrouwenopvang en aan 

betere opvang van dakloze mensen. 

Wilt u de staatssecretaris vragen om deze overheveling van de indexatiemiddelen vanuit de algemene 

uitkering naar de decentralisatie uitkeringen MO en VO in het Gemeentefonds voor 2025 e.v. te 

regelen met haar collega bewindspersoon van Binnenlandse Zaken? 

Langetermijnstrategie nodig voor langdurige ggz 

De zorg voor mensen met langdurige psychische problemen is geregeld in de Wmo 2015 en de Wet 

langdurige zorg (Wlz). Zo’n 50.000 mensen ontvangen een vorm van beschermd wonen op basis van 
die wetten. Voor sommige ggz-cliënten is beschermd wonen een tijdelijke overbrugging naar de fase 

van weer zelfstandig gaan wonen, voor een andere groep is beschermd wonen levenslang 

noodzakelijk. De (financiële) prikkels in deze wetgeving leiden niet tot de beste uitkomst voor 

cliënten. Volgens Valente ontbreekt het in de uitvoering van de Wmo 2015 en de Wlz voor ggz-

cliënten aan een lange termijnstrategie met betrekking tot huisvesting en zorg voor de 

onderscheiden groepen. Valente heeft ingestemd met de bestuurlijke afspraken met o.m. VWS over 

de langdurige ggz, maar constateert ook dat extra inspanning noodzakelijk is3. 

Op dit moment is onduidelijk wie van de bewindspersonen op VWS de verantwoordelijkheid draagt én 

neemt voor de langdurige ggz. Valente wil u met klem verzoeken om de bewindspersonen hier 

opheldering over te vragen tijdens de begrotingsbehandeling. 

Wilt u de bewindspersonen vragen om een langetermijnstrategie te ontwikkelen voor de langdurige 

ggz, vergelijkbaar met het Woon Zorg Akkoord voor ouderen (WOZO)4, waarin de samenhang en 

samenwerking tussen gemeenten (Wmo2015) en zorgkantoren (Wlz) wordt uitgewerkt en concreet 

wordt gemaakt? 

Wat gebeurt er met de aanpak van dakloze arbeidsmigranten na 2025? 

Van 2023-2025 stelt het kabinet jaarlijks zeven miljoen ter beschikking aan zes centrumgemeenten 

om dakloze EU-burgers aan een nieuwe baan te helpen, dan wel hen te repatriëren. Deze middelen 

 
3 Zie VNG: https://vng.nl/nieuws/vng-trekt-zich-terug-uit-bestuurlijke-afspraken-wlz-ggz  
4 Het Programma Wonen, Ondersteuning en Zorg voor ouderen: 

https://www.volkshuisvestingnederland.nl/onderwerpen/programma-wonen-en-zorg-voor-ouderen  
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zijn afkomstig uit de structurele middelen voor de aanpak van dakloosheid. Het is niet bekend wat er 

na 2025 gaat gebeuren met de aanpak van dakloze arbeidsmigranten. 

Wilt u de staatssecretaris vragen wat haar plan is na 2025 met deze aanpak en welke aanvullende 

maatregelen worden genomen om de stijgende groep van dak- en thuisloze arbeidsmigranten te 

ondersteunen? 

Mocht u vragen hebben met betrekking tot bovenstaande punten, neem dan gerust contact op met 

ondergetekende. Ik wens u een goed begrotingsdebat toe. 

Met vriendelijke groet, 

 

Maarten Hijink 

Directeur vereniging Valente    


